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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2025-
03-06. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka, Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin och Maria 
Lönnhammar, Maria Dahlberg  
 
Adjungerade: 
Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij (deltog t.om §34) 
 
Journalistisk bevakning: 
Jenny Widebeck  
 
Anmält förhinder:  

 
Protokoll: 
Linda Widebeck 

 
§ 23  Mötet öppnas 
Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 
§ 24  Val av justerare 
Maria Dahlberg utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Justeringspersonen 
ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa vid 
kommittémötena.  
 
§ 25   Fastställande av dagordning  
Dagordningen fastställdes.  
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§ 26  Ekonomisk rapport 
Mötet såg över den senaste resultatrapporten och lade den därefter till handlingarna.  
 
§ 27  Föregående protokoll 
Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 
§ 28  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
Inga beslut från SKK/AKs verkställande utskott för fastställande. 
 
§ 29  Bordlagda ärenden 

a) 2024 2 § 34 b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund 
och tankar kring vad som saknas  

SKK/AK diskuterade skrivelsen som under 2023 växte fram efter att flera ledamöter i 
kommittén ville lyfta tankar som såväl klubbar som uppfödare kommunicerat rörande SKKs 
tjänst Köpahund. Skrivelsen har därefter bearbetats under en längre tid. Kommittén 
noterade att det är mycket som har hänt i omvärlden sedan arbetet med skrivelsen 
påbörjades. Bland annat har arbetet med nya SKK Hunddata påbörjats, och en del av den 
information som lyfts i skrivelsen kan bli funktioner som görs tillgängliga där. Det pågår även 
ett arbete med en ny EU lagstiftning som bland annat omfattar hundvälfärd. SKK/AK 
betonade att det som anses viktigast med skrivelsen är vikten av att marknadsföra den 
organiserade aveln av rashundar på ett bra sätt. Kommittén konstaterade även att 
Köpahund fortfarande är en relativt ny sida som ständigt är under utveckling där kommittén 
ser fram emot att följa utvärderingsprocessen. SKK/AK beslutade därmed att inte gå vidare 
med skrivelsen i dagsläget och betonade att det i grund och botten hela tiden har handlat 
om att marknadsföra våra rashundar på bästa sätt.  
 

b) 2024 4 § 79 b) Ansökan om erkännande av polski spaniel mysliwski på nivå 2  
Tidigare inkommen ansökan rörande erkännande av polski spaniel mysliwski på nivå 2. En 
ansökan på nivå 2 avser möjligheten att bedriva avel med rasen i Sverige och att hundarna 
registreras i SKKs annexregister utan avelsspärr, förutsatt att individen uppfyller de krav och 
regler som kan finnas för rasen. SKK/AK hade tidigare efterfrågat mer information såsom 
tydligare motivering till ansökan, en utförligare plan för hur det ska bildas en tillräcklig 
avelsbas, dokumentation över antal tillgängliga potentiella avelsdjur i Sverige, planerade 
importer samt att det var önskvärt med en större tydlighet kring hur hundarnas 
bruksduglighet ska testas. Handlingarna hade till dagens möte inkommit och kommittén 
diskuterade underlagen.  
SKK/AK beslutade efter diskussion att erkänna polski spaniel mysliwski på nivå 2 (bedriva 
avel med rasen) i SKKs annexregister. Rasen välkomnas i SKKs register i enlighet med de 
rutiner som stipuleras i SKKs riktlinjer för erkännande av nya raser. Beslutet träder i kraft när 
SKKs centralstyrelse har fastställt SKK/AKs protokoll 2-2025.  
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2024 5 § 101 e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (norsk buhund) 
Ansökan om att få dispensregistrera en hund som norsk buhund. Av ansökan framgår att 
hunden saknar stamtavla och beskrivs av ägaren som en fin, rastypisk och renrasig norsk 
buhund. Hunden har även fått ett domarutlåtande under en utställning arrangerad av Norsk 
Buhund Ringen under sommaren 2024. I ett yttrande från rasklubben skriver klubben att 
norsk buhund har en liten population och att hunden kan tillföra viktigt genetiskt material 
och tillstyrker därmed ansökan. Specialklubben anser sig inte ha tillräckligt med information i 
ärendet för att kunna yttra sig och reserverade sig. SKK/AK diskuterade frågan och noterade 
att det saknas en mer ingående motivering till varför hunden bör registreras och ställde sig 
frågande till hur populationen ser ut i exempelvis Norge.  
SKK/AK har tidigare beslutat att bordlägga ärendet och begära in mer underlag från 
hundägaren. SKK/AK önskade bland annat en utförligare ansökan med tydligare motivering 
till varför hunden är viktig för avelsarbetet i Sverige. Utöver det önskades information om 
hälsostatus hos hunden med hänvisning till att rasklubbens avelsrekommendationer lyfter 
att det är önskvärt med HD-röntgen samt att avelsdjuren är ögonlysta och fria från ärftliga 
ögondefekter. Efterfrågade handlingar hade till dagens möte fortsatt inte inkommit och 
hundägaren ställer sig frågande till att göra nämnda undersökningar innan ett beslut om 
eventuell dispensregistrering. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt.  
 

c) 2025 1 § 13 e) Dispensansökan för hund till avel – dispensregistrering (american 
foxhound) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som american foxhound. I ansökan beskriver 
hundägaren att hunden importerats från USA med anledning av att rasen har en väldigt liten 
population i Norden och att nytt genetiskt material behövs. Hundägaren beskriver att 
hunden är importerad från en uppfödare av american foxhound som härstammar från så 
kallade walkerlinjer. Vid föregående möte bordlades ärendet med anledning av att den 
nämnda stamtavlan via The Hunter’s Horn inte fanns bifogad. Sekreteraren informerade 
kommittén om att det är efterfrågat och att hundägaren svarat att det kommer att dröja 
några veckor innan den finns tillhanda. Specialklubben har även inkommit med ett nytt 
yttrande med önskemål om att det ska finnas en verifierad stamtavla från rasens hemland. 
Med anledning av att begärt underlag dröjer beslutade kommittén därmed att fortsatt 
bordlägga ärendet i väntan på att hundägaren inkommit med stamtavlan. 
 

d) 2025 1 § 13 g) Dispensansökan för hund till avel - dispensregistrering (lapsk 
vallhund) 

Ansökan om att få dispensregistrera en hund som lapsk vallhund. Hundägaren beskriver i 
ansökan att hunden har ett rastypiskt utseende samt rastypisk mentalitet. Hunden har 
använts inom renvallning och är efter två föräldradjur som aktivt används till alla valla renar 
inom en sameby i Sverige. SKK/AK noterade att av yttrande från ras- och specialklubb finns 
information om för- och nackdelar med dispensansökan men det finns inget tydligt 
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ställningstagande från någon av klubbarna. Inför dagens möte hade rasklubben inkommit 
med ett nytt yttrande som stödjs av specialklubben. Av yttrandet framgår ett antal önskemål 
om hälsoundersökningar som hunden bör genomföra innan den är aktuell att använda i avel. 
Rasklubben anser dock att en dispensregistrering bör beviljas innan och att klubben därefter 
kan vara hundägaren behjälplig i genomförandet av hälsoundersökningarna. SKK/AK 
diskuterade ärendet och beslutade att bevilja dispensansökan och uppmuntrade hundägaren 
att vidare ta kontakt med rasklubben angående det erbjudna stödet rörande 
hälsoundersökningar.  
 
§ 30  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 
Lars Ramberg föredrog att arbetet inom gruppen fortskrider och att AG-RS sedan föregående 
möte fått de reviderade målbilderna fastställda av CS. Målbilderna presenterades för 
berörda klubbar och finns även publicerade på SKKs webbplats. Vidare planerar 
arbetsgruppen att bjuda in klubbarna för att fortsatt diskutera de kvarstående uppdragen 
som ingår i CS uppdrag till AG-RS. SKK/AK tog även del av minnesanteckningar från 
arbetsgruppens möten.  
 
§ 30 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  
 
§ 31  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 
SKK/AK såg över listan över inkomna RAS och diskuterade några av raserna samt fick en 
lägesrapport från de utsedda granskarna. 
 

b) RAS för fastställande 
Maija-Leena Eloranta anmälda jäv under diskussion och beslut rörande dalmatiner och 
lämnade rummet när det RAS-dokumentet behandlades.  
 
Till dagens möte hade tio RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Sussex spaniel  
• Dalmatiner  
• Korthårig vorsteh  
• Amerikansk cocker spaniel  
• Berner sennenhund  
• Perro de aqua español  
• Chart polski  
• Isländsk fårhund  
• Bolognese 
• Schillerstövare  
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SKK/AK diskuterade samtliga RAS-dokument och beslutade efter diskussion att fastställa 
RAS-dokumenten för sussex spaniel, dalmatiner, korthårig vorsteh, berner sennenhund, 
perro de aqua español, chart polski, isländsk fårhund och bolognese. SKK/AK beslutade även 
att fastställa RAS för schillerstövare efter några redaktionella ändringar. RAS-dokumentet för 
amerikansk cocker spaniel beslutade kommittén att återremittera.  
 
§ 31 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
 
§ 32  Utbildning   

a) Föreläsningar 
SKK/AK hade till dagens möte fått flera förfrågningar om hjälp med föreläsningar från ras- 
och specialklubbar. Kommittén diskuterade samtliga och beslutade enligt nedan. 
 

• Svenska Working Kelpieklubben och Svenska Stabijhounklubben hade önskemål om 
föreläsningar om HD och ED. SKK/AK ser positivt på att klubbarna är engagerade i 
att utbilda sina medlemmar men tyvärr fanns ingen tillgänglig ledamot för 
uppdraget i dagsläget och klubbarna hänvisas det till material som finns inspelat och 
publicerat på SKKs youtubekanal med titlarna ledavläsning med fokus på ED samt 
index för bättre ledhälsa – några tips på vägen. 

• Svenska Vorstehklubben önskar föreläsning om genetisk variation. Dock framgår 
varken plats eller datum vilket gör det svårt för ledamöterna att besluta om. 
Sekreteraren uppdrogs att begära in mer detaljer från klubben och därefter lyfta 
frågan på nytt. Även Specialklubben för Kontinentala Fågelhundar önskar 
föreläsning om genetisk variation och arbetet med inkorsningsprojekt. Tyvärr hade 
ingen ledamot möjlighet under den önskade tidsperioden och kommittén hänvisar 
tillsvidare båda klubbarna till det material som finns inspelat och publicerat på SKKs 
youtubekanal med titlarna inkorsningsprojekt eller blandrasavel, kan man göra 
avelsframsteg utan att förlora genetisk variation och smart avelsplanering – dagens 
verktyg och rekommendationer. 
 

Med anledning av de förfrågningar som kommer in om föreläsningar kring HD och ED 
uppfattar SKK/AK att det verkar finnas behov av ett webbinarium med den inriktningen och 
kommittén har därmed som ambition att kunna arrangera ett sådant under hösten 2025. 
 

b) Webbinarier  
Anne Bucksch informerade om att höstens inställda och framflyttade webbinarium om SKKs 
förändrade rutiner för ögonlysning och övergång till det internationella ECVO-intyget 
genomfördes den 28 januari. Föreläste gjorde SKKs veterinärmedicinskt sakkunniga Anna 
Björklund tillsammans med Fredrik Kjaerstad, Maria Källberg och Sophie Gäfvert från 
Svenska sällskapet för veterinär oftalmologi, SSVO. Webbinariet var gratis och öppet för SKKs 
alla medlemmar och finns tillgängligt på SKKs youtubekanal.  
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c) Digitala ras- och specialklubbsträffar 
Kommittén beslutade vid föregående möte att med anledning av det nya 
ögonlysningsintyget, ECVO, arrangera en ras- och specialklubbsträff på temat med fokus på 
gemensamma diskussioner kring vilka konsekvenser SKKs avelsrekommendationer för ögon 
kan få för olika raser, gällande såväl ögonhälsa som genetisk variation. SKK/AK diskuterade 
även möjligheten att arrangera en träff med programförklaringen som grund till tema och 
tillsatte en arbetsgrupp bestående av Helena Skarp, Anne Bucksch och Maria Lönnhammar 
som undersöker möjligt upplägg och datum. Den tidigare inplanerade träffen om 
avelsfunktionärens roll och innebörden av rasansvar, med Camilla Andersson och Maija-
Leena Eloranta som föreläsare och diskussionsledare, som tidigare planerades att 
genomföras i början av juni, flyttas till hösten. Vidare lyftes flera förslag på ämnen vilka tas 
med i planeringen av framtida träffar.  
 

d) Diplomerad avelsfunktionär 
SKKs grundutbildning för avelsfunktionärer i ras- och specialklubbar är uppdelad i två delar. 
Den första delen är distanskursen i hundavel och genetik som sedan följs upp med en 
helgkurs där vi fördjupar oss i olika frågor som är viktiga för en avelsfunktionär. När både 
distans- och helgkurs är genomförda blir deltagaren diplomerad avelsfunktionär och tilldelas 
ett diplom. Nästa helgkurs planeras den 10–11 maj på SKKs kansli. Inbjudan har skickats ut 
till samtliga specialklubbar och finns publicerad på SKKs webbplats under fliken funktionär 
och anmälan är öppen till den 9 april. 
 
§ 33  Ärenden 

a) Delegeringsordning för rasansvar 
Rapporterades att arbetsgruppen sedan föregående möte genom sekreteraren lämnat in ett 
underlag innehållande vilka uppgifter från Avelskommitténs områden som kan delegeras 
vidare till special- respektive rasklubb till Föreningskommittén. Själva uppdraget ligger hos 
Föreningskommittén som ska remissbehandla och färdigställa avtal för rasansvar. Detta har 
varit ute på remiss hos specialklubbarna där det visade sig att en majoritet inte var positiva 
till avtalet. SKK/CS har nu omformat uppdraget vilket innebär att ta fram ett förtydligande av 
vad en delegation till specialklubb innebär, med riktlinjer för vad som kan delegeras vidare 
till rasklubb (en delegationsordning där beslutsrätt, skyldigheter och rättigheter framgår).  
 

b) Jordbruksverket angående att använda hund med HD-grad D i avel  
Ärendet lyftes under föregående möte då Sofia Malm Persson och Helena Skarp 
rapporterade från möte med Jordbruksverket, Djurvälfärdsenheten, rörande avel med 
hundar graderade som HD-grad D. Myndigheten har vänt sig till SKKs avdelning för avel och 
hälsa och efterfrågat ett möte med anledning av till Jordbruksverket inkomna frågor från 
hundägare/uppfödare rörande HD-grad D. Vid mötet redogjorde avdelningen för avel och 
hälsa bland annat för bakgrunden till och innebörden av SKK/AKs policyuttalande rörande 
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HD. Till dagens möte hade Jordbruksverket återkopplat med ett underlag som står i linje 
med den information som SKK lämnat till Djurvälfärdsenheten. SKK/AK tackade för 
informationen. 
 

c) Tidpunkt för införande av krav på genomförd röntgenutbildning  
I november 2024 lanserades SKKs röntgenutbildning för all personal som röntgar höfter och 
armbågar inom SKKs screeningprogram för leder. Utbildningen tar upp allt från 
positionering, märkning av röntgenbilder till bildkvalité, hjälpmedel, etc. Utbildningen är en 
digital självstudiekurs på distans. Enligt tidigare beslut taget av SKKs Kennelfullmäktige, KF, 
ska röntgenutbildningen bli obligatorisk. SKK/AK diskuterade ärendet och beslutade därefter 
att göra röntgenutbildningen obligatorisk från och med 2026-01-01.  
 

d) Hanhundars ålder vid avelsdebut 
Frågan har varit uppe för diskussion vid flera tillfällen inom kommittén. Under 2019 
diskuterade kommittén det faktum att avelsdebuten inom många raser är väldigt tidig och 
att hanhundarna generellt har en relativt kort avelskarriär jämfört med en hunds livslängd.  
SKKs kansli fick i uppdrag att ta fram ett konkret underlag för hanars ålder vid första valpkull. 
Sofia Malm Persson presenterade då en utförlig sammanställning över avelsdebut för 
hanhundar från 46 raser med kullar födda från och med år 2000. Underlaget visade att de 
flesta hanhundarna har sin avelsdebut mellan ett och två års ålder. Hanar av rasen långhårig 
chihuahua debuterar exempelvis ofta i avel vid ett års ålder och väldigt få hanar inom rasen 
har sin första kull efter 2,5 års ålder. Jämthundshanar däremot avelsdebuterar oftast någon 
gång mellan 2 och 4 års ålder och spridningen över ålder vid avelsdebuten är betydligt större 
än hos chihuahua. Det fanns mycket information att utläsa och fundera kring utifrån 
sammanställningen. SKK/AK beslutade att ny statistik bör tas fram och uppdrog till Liselott 
Ringman och Maria Dahlberg att arbeta med frågan. Sekreteraren uppdrogs att förse Maria 
och Liselott med statistik över svenskfödda hundar från några av hundraserna som 
presenterades i det tidigare framtagna materialet.  

 
e) Rapport från arbetsgruppen för ECVO och avelsrekommendationer 

SKK/AKs arbetsgrupp för ECVO och avelrekommendationer, som hittills haft två möten, 
rapporterade från sitt arbete. SKK/AK tackade för informationen.  

 
f) Svensk lapphund  

Förelåg minnesanteckningar från möte med SKK/AK, Svenska Lapphundklubben samt 
Svenska Rasklubben för Svensk Lapphund. Från kommittén deltog Karin Brostam Berglund 
samt Maija-Leena Eloranta. Klubbarna hade ett antal frågeställningar vilka sekreteraren 
besvarar i samband med att protokollsutdrag skickas till klubben. SKK/AK ser positivt på att 
klubben önskar hålla en kontinuitet i den arbetsgrupp som jobbar med projekt för att säkra 
den genetiska variationen inom svensk lapphund, oavsett eventuella förändringar i 
klubbarnas styrelser. Kommittén ser fram emot fortsatt rapportering i projektet och önskade 
klubbarna fortsatt lycka till med sitt viktiga arbete!  
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g) Workshop under Kennelfullmäktige, KF 

CS har beslutat att genomföra workshops dagen innan Kennelfullmäktige, KF. Kommittéerna 
tillfrågas om att inkomma med förslag på lämpliga ämnen. SKK/AK diskuterade möjligheten 
och beslutade att föreslå ett ämne som sekreteraren uppdrogs att skicka in till CS 
sekreterare.  
 

h) Förändringar i policys och riktlinjer 
Informerades att CS under slutet av 2024 beslutat om en översyn av SKKs policydokument. 
SKK/AK är positiva till att en översyn nu ska göras men noterade att det finns svårigheter i 
några av de föreslagna ändringarna. SKK/AK uppdrog till kansliet att se över samtliga 
policydokument som kommittén ansvarar för och därefter kan ett beslut fattas av SKK/AKs 
verkställande utskott.  
 
§ 34   Hälsoprogram  

a) Ansökan från Rasklubben för Dansk-svensk gårdshund om hälsoprogram (nivå 1) 
för PLL 

Det förelåg en ansökan från Rasklubben för Dansk-svensk gårdshund genom Svenska Gårds- 
och Vallhundsklubben om att införa hälsoprogram för ögonsjukdomen Primär linsluxation 
(PLL) på nivå 1 (registrering av resultat) för dansk-svensk gårdshund.  
 
SKK/AK beslutade att bordlägga ärendet i väntan på att DNA-gruppen granskat det 
vetenskapliga underlaget avseende den mutation som orsakar PLL. För de hundar som i 
dagsläget provtas bör förslagsvis SKKs DNA-blankett användas, i tillägg till laboratoriets 
remiss. Om rasen framöver får hälsoprogram för PLL kan resultaten därmed registreras i 
efterhand. 
 

b) Ansökan från Amerikansk Cocker Cirkel om hälsoprogram (nivå 1) för prcd-PRA 
Det förelåg en ansökan från Amerikansk Cocker Cirkel genom Svenska Spaniel- och 
Retrieverklubben om att införa hälsoprogram för prcd-PRA på nivå 1 (registrering av 
resultat) för amerikansk cocker spaniel. Sekreteraren informerade om att skriftlig 
komplettering begärts med information om huruvida det finns hundar som är konstaterade 
med PRA vid ögonlysning samt är DNA-testade avseende prcd-PRA, detta då denna 
information saknades i ansökan. Rasklubben har återkopplat att det i dagsläget inte finns 
några för klubben kända PRA-fall som är DNA-testade.  
 
SKK/AK beslutade med hänvisning till att det inte är klarlagt att konstaterade fall av PRA i 
rasen orsakats av den mutation som ger prcd-PRA att avslå ansökan. SKK/AK 
rekommenderade klubben att initialt arbeta med detta på rasklubbsnivå och DNA-testa 
hundar med PRA-diagnos från ögonlysning avseende prcd-PRA. Om det visar sig att de 
testade hundarna har den mutation som ger prcd-PRA kan en ny ansökan skickas in. För de 
hundar som i dagsläget testas bör förslagsvis SKKs DNA-blankett användas, i tillägg till 
laboratoriets remiss. Om rasen framöver får hälsoprogram för prcd-PRA kan resultaten 
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därmed registreras i efterhand. 
 
§ 35  Dispensärenden 

a) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler (fransk 
bulldogg) 

Ansökan om att få genomföra en parning med en hane av rasen fransk bulldogg som vid 
parningstillfället inte kommer vara 24 månader och därmed inte ha ett officiellt resultat för 
RFG-Scheme. Rasen har sedan 2025-01-01 hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt 
registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för RFG-Scheme och hundraserna som berörs 
av hälsoprogrammet kan från tidigast 24 månader få ett officiellt resultat. En hund som 
undersöks innan 24 månaders ålder får ett preliminärt resultat. Hundägaren beskriver att 
hunden är en import från Spanien och är en unik individ då det enligt SKK Hunddata inte 
finns några nära släktingar registrerade i Sverige. Hundägaren beskriver även fördelar med 
hundens exteriör samt lyfter andra genomförda hälsoundersökningar såsom patellaluxation 
och hjärtstatus. Det förelåg även yttranden från ras- och specialklubb som var eniga i att 
dispens inte bör ges i ärendet. Rasklubben påtalar bland annat att det är viktigt att tänka på 
att hälsoproblem ofta debuterar i senare åldrar och att det därmed är viktigt att avvakta 
innan hundarna avelsdebuterar. Rasklubben noterar även att hunden är importerad till 
Sverige samt boende hos den ansökande uppfödaren och därmed kan användas längre fram.   
 
SKK/AK diskuterade ärendet och beslutade i enlighet med yttrande från ras- och specialklubb 
att avslå ansökan.  
 
§ 35 Dispensärenden a) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs 
registreringsregler (fransk bulldogg) förklarades omedelbart justerad.  
 

b) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs registreringsregler (welsh 
corgi cardigan) 

Ansökan om att genomföra en parning med en hane av rasen welsh corgi cardigan som vid 
parningstillfället inte kommer ha officiellt HD-resultat. Rasen har sedan 2025-01-01 
hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för 
höftledsdysplasi, HD. Hunden i fråga är ägd och boende i Sverige men har inte röntgats i 
Sverige sedan införandet av hälsoprogrammet. Hunden, som är född 2016, har däremot ett 
resultat från The Orthopedic Foundation for Animals (OFA) från 2018 med resultatet “mild 
dysplasia”. Hunden har även röntgenresultat från OFA rörande armbågarna med resultatet 
normal, är ögonlyst utan anmärkning samt DNA-testad fri för rcd3-PRA. Den tilltänka tiken är 
röntgad med HD grad C, ögonlyst utan anmärkning samt är DNA-testad fri för rcd3-PRA.  
 
SKK/AK diskuterade ansökan och noterade att hunden i fråga är avläst genom OFA 2018, 7 år 
innan hälsoprogrammet infördes. Trots att hunden saknar ett officiellt röntgenresultat från 
Sverige såg kommittén fördelar med att använda en äldre hane, 9 år, som beskrivs som en 
aktiv och frisk hund utan symptom från sina höftleder. Med det som bakgrund beslutade 
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SKK/AK att bevilja ansökan. 
 
§ 35 Dispensärenden b) Dispensansökan för hund till avel – undantag från SKKs 
registreringsregler (welsh corgi cardigan) förklarades omedelbart justerad. 
 
§ 36  Arbetsgrupper och uppdrag 
SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag. 
 
§ 37  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 
Sedan föregående möte har den lista som SKK/AK arbetar i rörande avtalsanslutna klubbar 
med och utan rasansvar uppdaterats och delas nu med Föreningskommittén. Det kommer 
även att skapas en gemensam arbetsmapp.  
 
§ 38  Konferensbidrag 

a) Bidrag för 2025 
SKK/AK beslutade under AK-5 2024 att konferensbidragen för 2025 ställs in med anledning 
av besparingskrav.    
 
§ 39  Utvecklingsfonden 
Inga inkomna ansökningar till utvecklingsfonden. 
 
§ 40  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 
Karin Berglund Brostam informerade att hon varit på konferens i Frankrike arrangerad av 
Royal Canin. Vidare har Karin tillsammans med Maija-Leena Eloranta haft möte angående 
svensk lapphund.  
 

b) Ledamöter 
Maria Dahlberg rapporterade från möte med Ras- och Avelsföreningen för Cane Corso för att 
stötta deras arbete med RAS. 
 
Camilla Andersson informerade att hon har haft möten med Svenska Älghundklubben och 
Svenska Vita Älghundsklubben angående inkorsningsprojekt.  
 
Maija-Leena Eloranta rapporterade att hon deltagit i möte angående svensk lapphund samt 
det möte som Camilla Andersson informerade om tillsammans med Svenska 
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Älghundklubben och Svenska Vita Älghundsklubben.  
 

c) Adjungerade 
Helena Skarp informerade att NKU/VK har möte i april. Vidare är Helena inbjuden till 
temadagar arrangerade av SKKs jakthundskommitté för att prata om att förvalta en hundras. 
Helena har även föreläst om SKKs arbete med genetisk variation för International 
Collaborative on Extreme Conformation in Dogs, ICEC Dogs.  
 
Sofia Malm Persson informerade att hon tillsammans med Karin deltog under Royal Canins 
konferens i Frankrike. Vidare informerades från möte med Svenska Taxklubben angående 
DNA-test för CDDY/IVDD samt att en föreläsning planeras för Vit Herdehundklubb angående 
genetisk variation.  
 
Anne Bucksch informerade om att hon varit på Elmia Hund och representerat SKK. Vidare 
rapporterade Anne från arbetsgruppen som arbetar med hundrassidorna på SKKs webbplats. 
 
§ 41  Protokoll och protokollsutdrag 

• SKKs centralstyrelse, nr 1 2025  
• CS 1–2025 §15 a Svenska Dvärghundklubben, SDHK 
• CS 1–2025 §15 b Återrapportering av AG RS uppdrag från CS § 5 e/2024 

angående framtagande av en exteriör målbild för respektive fokusras 
• SKKs utställningskommitté, nr 1 2025 
• SKKs exteriördomarkommitté, nr 6 2024 
• SKKs föreningskommitté, nr 7 2024 
• SKKs jakthundskommitté, nr 6 2025 
• SKKs kommitté för strategiskt arbete, nr 6 2025 
• SKKs prov- och tävlingskommitté, nr 1 2025 
• SKKs utbildningskommitté, nr 4 2024 
• SKKs uppfödarkommitté, nr 5 2024 

 
§ 42  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

• Mejl angående ”ohållbar avel” 
• Minnesanteckningar NKU/AU 2024-10-16 
• Minnesanteckningar FCI Scientific Commission 20240725 
• Minnesanteckningar FCI Scientific Commission 20240926 
• Utskick om BSI som skickats till alla FCI medlemsländer tillsammans med broschyren i 

PDF 
• Healthy Danish dog breeding 

 
 
 

https://drive.google.com/file/d/1NBHvkD1zOK1zpEZyjLjEDwadcVTydada/view?usp=drive_link
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§ 43   Nästa möte  
Nästa möte planeras den 22–23 maj på SKKs kansli.  

 
§ 44  Mötets avslutande 
Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   
 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Maria Dahlberg 
Ordförande    Ledamot 
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